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    Beste AJF-leden,
 

Achter de schermen is er veel gaande. Zowel bij
NAJK als bij ons als AJF, op het gebied van

belangen behartigen voor de jonge boeren. In
deze nieuwsflits staat de laatste stand van zaken

uit belangrijke dossiers fan de AJF!
 

 Als Dagelijks Bestuur proberen wij jou, als AJF lid,
zo goed mogelijk op de hoogte te houden, met in

deze nieuwsflits het meest recente nieuws.  
Houd er echter wel rekening mee dat

hedendaags het nieuws snel veranderd en deze
berichtgeving zeer snel kan veranderen.

 
 Naar aanleiding van recente eenzijdige
berichtgeving in de media rondom onze

voorzitter Hendrik, willen we als Dagelijks Bestuur
van de AJF graag reageren. Het DB van de AJF

twijfelt niet aan Hendrik zijn bestuurlijke integriteit
en betrouwbaarheid. Als bestuur gaan wij verder

niet inhoudelijk in op deze privé kwestie.
 

Het Dagelijks Bestuur AJF
 
 
 



Agenda
𝙑𝙀𝙍𝙆𝙄𝙀𝙕𝙄𝙉𝙂𝙎𝘿𝙀𝘽𝘼𝙏 AJF & LTO Noord 

 
Op woensdag 15 maart zijn de 혃𝗲𝗿𝗸𝗶𝗲𝘇𝗶𝗻𝗴𝗲𝗻 voor de

𝗣𝗿𝗼혃𝗶𝗻𝗰𝗶𝗮𝗹𝗲 𝗦혁𝗮혁𝗲𝗻 en 𝗪𝗮혁𝗲𝗿혀𝗰𝗵𝗮𝗽𝗽𝗲𝗻.  
 

Wil jij weten wat de standpunten en meningen zijn van de
verschillende politieke partijen in Fryslân? AJF organiseert samen

met LTO Noord op 𝟭𝟬 𝗺𝗮𝗮𝗿혁 een
𝗹𝗮𝗻𝗱𝗯𝗼혂현혃𝗲𝗿𝗸𝗶𝗲𝘇𝗶𝗻𝗴혀𝗱𝗲𝗯𝗮혁 met de politieke partijen in

Fryslân, voor alle leden! 
 
 

 Ben je nu al benieuwd naar je stemvoorkeur? Vul de stemwijzer
in op www.geefboerentoekomst.nl



Agenda



Stikstof/ NPLG
Sinds de laatste nieuwsflits is rondom stikstof heel wat gebeurd. Stikstof valt onder
het NPLG (nationaal programma landelijk gebied) met een transitiefonds van 25
miljard euro. De stikstofaanpak bestaat uit een piekbelastersregeling,
landbouwakkoord en een gebiedsgerichte aanpak via het NPLG. 

1) Piekbelasters
Vrijdag 10 februari is er meer bekend geworden over piekbelasters. 3000 bedrijven
in Nederland zijn modelmatig aangewezen als piekbelaster. Er is geen vaste
definitie van piekbelaster, het hangt af van de uitstoot van het bedrijf van stikstof,
afstand van het bedrijf tot stikstofgevoelige natuur en hoeveel behoefte aan stikstof
is in dit natuurgebied is (staat van natuur, PAS-melders en eventueel dringende
projecten die vergund moeten worden). Geen directe duidelijkheid dus, maar wel
privacy voor de bedrijven om na te denken over verdere bedrijfsontwikkeling. Elke
piekbelaster moet de keuze maken uit verplaatsen, innoveren, extensiveren of
stoppen, waarbij minimaal 85% stikstofreductie moet worden gehaald. Met deze
stikstofreductie moet uiteindelijk PAS-melders vergund gaan worden. Door het
hoge aantal aangewezen piekbelasters verwachten we dat in Friesland ook met
deze regeling te maken krijgen in en rondom de stikstofgevoelige natuurgebieden
(Oudegaasterbrekken, Drents-Friese Wold, Fochtelooerveen, Van Oordt’s Mersken,
Wijnjeterper Schar, Bakkeveense duinen, Rottige Meenthe- & Brandemeer, Alde
Feanen en de eilanden). Voor jonge boeren vinden AJF en NAJK het belangrijk dat
de keuzes anders dan stoppen zeer aantrekkelijk worden gemaakt. In de komende
maanden wordt hier scherp op gelet bij de uitwerking van de regelingen die hierbij
horen.

2) Landbouwakkoord
Het doel van het landbouwakkoord is perspectief bieden aan agrarische
ondernemers. Het verdienvermogen in 2040 staat centraal waarbij de sector aan
de doelen rondom natuur, klimaat en water invulling geeft. De gesprekken zijn
volop bezig waarbij NAJK aan tafel zit. Het landbouwakkoord gaat over onze
toekomst. De gemaakte afspraken in het landbouwakkoord worden in het gehele
stikstofaanpak en NPLG meegenomen. Geregeld krijgt AJF een update over de
vorderingen. Het sluiten van het akkoord is voorzien in het voorjaar. 



3) Nationaal Programma Landelijk Gebied
Elke provincie krijgt doelstellingen op gebied van stikstof/natuur, water en klimaat.
In juli ’23 moeten de provincies een plan inleveren om aan deze doelstellingen te
gaan voldoen. In Friesland wordt dit plan ook wel het FPLG (Fries programma
landelijk gebied) genoemd. De indicatieve doelstelling voor klimaat is op 10 februari
bekend gemaakt: het betreft een reductie van 0.8 Mton CO2 equivalenten ten
opzichte van 2021. Friesland heeft samen met Noord-Brabant de grootste
klimaatopgave van Nederland (totaal 5.0 Mton CO2 reductie). Voor water is de
opgave voor Friesland nog onduidelijk. Voor stikstof worden eerst de
natuurdoelanalyses uitgewerkt (verwacht april) zodat er meer bekend is over de
staat van de natuur. Momenteel stapelen dus de opgaves nog. Het is de vraag of
het budget van 25 miljard euro toereikend zal zijn om aan de verwachte opgaves te
gaan voldoen. In de komende maanden zal AJF veel in gesprek zijn met de provincie
om het belang van de jonge boer te verdedigen. Als je vragen hebt, neem dan
contact met ons op. De AJF verzoekt jou dringend om op 15 maart bij de komende
provinciale staten- en waterschapsverkiezingen te gaan stemmen, aangezien de
provincie in de komende jaren veel impact heeft op de inrichting van ons prachtige
Friese landschap en daarmee ook jouw toekomst. Het zou wel eens de
belangrijkste stem kunnen zijn die je ooit gaat uitbrengen. 
Jessica & Hendrik



Vakgroep Melkveehouderij – Grondgebonden
Friesland?!
De afgelopen bijeenkomst van de vakgroep Melkveehouderij had als thema
grondgebondenheid. In kamerbrieven wordt er gesproken over een
grondgebonden melkveesector in 2032, met een bovennorm in aantal GVE per
hectare. De discussie kwam goed los, hartelijk dank hiervoor! De grote
meerderheid gaf aan dat het belangrijk is dat het mestbeleid vereenvoudigt
wordt. Dierlijke kunstmestvervangers (RENURE) is een belangrijke
randvoorwaarde. De beschikbaarheid van grond in de komende jaren is de
belangrijkste aandachtspunt. De input namens Friesland is ingebracht bij NAJK.
Zij zullen een standpunt innemen en deze inbrengen bij het landbouwakkoord.
Voor dit seizoen staat er een bijeenkomst over coöperatief denken op de
planning. Onze agrarische sector is groot geworden met coöperaties, maar zijn
coöperaties nog wel van deze tijd? Hierover hoor je later meer. 
Per 1 februari 2023 zijn Jessica en Akkelien van functies gewisseld. Dit betekent
dat in het vervolg Akkelien de vakgroep Melkveehouderij begeleidt en input geeft
bij NAJK. Wat speelt er bij jou op het bedrijf? Of heb je goede ideeën voor
excursies of een interessante spreker in gedachten? Laat het weten!



Gemeenschappelijk Landbouw Beleid
De generiek verplichte bufferstroken uit de derogatiebeschikking worden per
1 maart 2023 ingevoerd, dit in tegenstelling tot de Kamerbrief van december.
Consequentie is dat op deze bufferstroken niet meer bemest mag worden en
geen gewasbescherming gebruikt mag worden, maar er mag nog wel een
(hoofd-)gewas worden geteeld. In tegenstelling tot eerdere berichtgeving,
hoeven er geen gewassen ondergeploegd hoeven te worden. Vanuit het
Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) lagen er overigens ook al eisen
rondom bufferstroken per 2023. Het streven van de overheid is om per 1
januari 2024 een harmonisatieslag te hebben gemaakt tussen de eisen van
het GLB, de huidige nationale regelgeving over teeltvrije zones gelijk en eisen
voor de bufferstroken vanuit het 7e APN.
Bovengenoemd is een van de consequenties van het GLB. Het GLB heeft
daarnaast grote gevolgen voor het vormen van een bouwplan. Denk aan de
teelt van bijvoorbeeld eiwit rijke gewassen, de teelt is vaak risico voller, en
teelt technisch brengt het uitdagingen mee, bijvoorbeeld aaltjes. Later meer
over het nieuwe GLB in relatie tot het invullen van het bouwplan. 

Akkerbouw



Hilde Coolman (portefeuillehouder akkerbouw) te gast in
Friesland bij de akkerbouw werkgroep
In Januari is de nieuwe portefeuille houder akkerbouw vanuit NAJK, Hilde
Coolman, te gast geweest in Friesland. We hebben met de
akkerbouwwerkgroep gediscussieerd over de belangenbehartiging
onderwerpen in Friesland, zoals Holwerd aan Zee, schoon erf, schoon
water, Waddenagenda, verzilting etc. Daarnaast hebben we het over de
nationale belangenbehartiging gehad. Thomas, Veronica en Reinder
zitten in de klankbord groep akkerbouw, waar we Hilde voorzien van
input wat ze mee neemt in haar belangenbehartiging. Momenteel zitten
we met elkaar om tafel over het landbouwakkoord, GLB,
grondgebondenheid, derogatie enz. 



Fauna
Als AJF zijn wij aangesloten bij de 'Afsprakenkader Weidevogels'. Dit is een
meerjarig project om te zorgen dat we het aantal weide- en akkervogels
gelijk houden en positief laten stijgen. Wij zullen jullie gedurende de
komende maanden berichten delen die actueel zijn omtrent het
broedseizoen van de vogels en welke maatregelen je kan nemen als
ondernemer. 

Afgelopen week heeft Tjebbe samen met de andere landbouwpartijen uit
Fryslân en met de Gedeputeerde Douwe Hoogland, BFVW, FUMO en
NGO’s om tafel gezeten. Hierin kwam naar voren dat weidevogeljaar 2022
een matig jaar was tegen over 2021 (wat was te verwachten met het late
en koude voorjaar van 2021). 
 
De FUMO deed een mededeling dit jaar tijdens de controles dat ze
vragen gaan stellen over de zorgplicht. Of het bij een ieder bekent is wat
de zorgplicht inhoudt. Mochten hier vragen of opmerkingen over zijn
neem gerust contact op met Tjebbe. 

Verder blijft het belangrijk om schade te blijven melden bij BIJ12 hiermee
kunnen wij aantonen bij provincie dat het melden van schade
eenvoudiger moet.  

Fauna


